
Protokół Nr XV/2012 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 29 lutego 2012 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1530 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 29 lutego 2012 roku w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 16 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 



Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu        

w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 rok. 

6. Informacja o realizacji zadań w 2011 roku w ramach „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2011-2014”. 

7. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Lęborku o stanie porządku                  

i bezpieczeństwa publicznego w Powiecie Lęborskim. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej dla Dorosłych w Lęborku wchodzącej w skład Powiatowego Centrum 

Edukacyjnego – Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w 

Lęborku przy ul. Pionierów 16 oraz podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025 oraz podjęcie uchwały.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Lęborskiego na 

2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Wojewody 

Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej oraz podjęcie 

uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie                           

i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na parkingach strzeżonych 

oraz podjęcie uchwały.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie                            

i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów 

powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu na 2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do 

rozpatrzenia skargi oraz podjęcie uchwały.  

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



17. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

18. Zamknięcie obrad.  

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski wniósł w imieniu Zarządu Powiatu o 

rozszerzenie porządku obrad o następujące projekty uchwał:  

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 

wchodzącej w skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. 

Pionierów 16 ( jako pkt. 9 porządku obrad), 

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej 

nr 4 wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. 

Janusza Korczaka w Lęborku przy ul. M. Reja 18 ( jako pkt 10 porządku 

obrad), 

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu 

im. Gryfa Pomorskiego w Lęborku przy ul. Warszawskiej 17 (jako pkt 11 

porządku obrad), 

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych im. prof. 

Henryka Mierzejewskiego w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1 (jako pkt 12 

porządku obrad), 

 w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w 

części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty 

lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej 

(jako pkt 19 porządku obrad). 

 

Radny Edmund Głombiewski wniósł o rozpatrzenie na dzisiejszej sesji Rady 

Powiatu projektów uchwał w sprawie: 

 ustalenia wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. 

 wysokości diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego 



Zaproponował wprowadzenie w.w projektów uchwał w pkt. 7 i 8 

przedstawionego porządku obrad. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poprosiło rozpatrzenie projektów uchwał w 

zaproponowanej przez Zarząd Powiatu kolejności ze względu konieczność 

przekazania uchwał jeszcze w dniu dzisiejszym do Kuratorium Oświaty. 

Radny Edmund Głombiewski wyraził zgodę.  

 

Wobec braku dalszych uwag do przedstawionego porządku obrad Waldemar 

Walkusz – Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie wyraziła zgodę na rozszerzenie 

porządku obrad o projekty uchwał  

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 

wchodzącej w skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. 

Pionierów 16, 

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej 

nr 4 wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. 

Janusza Korczaka w Lęborku przy ul. M. Reja 18, 

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu 

im. Gryfa Pomorskiego w Lęborku przy ul. Warszawskiej 17, 

 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych im. prof. 

Henryka Mierzejewskiego w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, 

 w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w 

części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty 

lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

 

 

Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie wyraziła zgodę na rozszerzenie 

porządku obrad o projekty uchwał:  



 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. 

 w sprawie wysokości diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie: 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodnicząc rady przedstawił porządek obrad po 

zmianach: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu        

w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 rok. 

6. Informacja o realizacji zadań w 2011 roku w ramach „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2011-2014”. 

7. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Lęborku o stanie porządku                  

i bezpieczeństwa publicznego w Powiecie Lęborskim. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej dla Dorosłych w Lęborku wchodzącej w skład Powiatowego Centrum 

Edukacyjnego – Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w 

Lęborku przy ul. Pionierów 16 oraz podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 2 wchodzącej w skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. 

Pionierów 16 oraz podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej Specjalnej nr 4 wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego im. Janusza Korczaka w Lęborku przy ul. M. Reja 18 oraz podjęcie 

uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Gospodarki Żywnościowej i 

Agrobiznesu im. Gryfa Pomorskiego w Lęborku przy ul. Warszawskiej 17oraz podjęcie 

uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych im. 



prof. Henryka Mierzejewskiego w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1 oraz podjęcie 

uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025 oraz podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Lęborskiego na 

2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Wojewody 

Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej oraz podjęcie 

uchwały.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie                           

i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na parkingach strzeżonych 

oraz podjęcie uchwały.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie                            

i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów 

powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu na 2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do 

rozpatrzenia skargi oraz podjęcie uchwały.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, 

rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy 

zastępczej oraz podjęcie uchwały.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących radnym 

Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

24. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

25. Zamknięcie obrad.  

 

Rada w obecności 15 radnych – jednogłośnie przyjęła przedstawiony porządek 

obrad.  

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do protokołu z 

ostatniej sesji radni zgłosili uwagi. W związku z powyższym zaproponował przyjęcie 

protokołu na następnym posiedzeniu.  

 

Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac 

Zarządu Powiatu  w okresie od stycznia 2011 roku do 4 marca 2011 roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.5 

Sprawozdanie z działalności Komisji bezpieczeństwa i porządku Powiatu 

Lęborskiego za 2011 rok. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 6 

Informacja o realizacji zadań w 2011 roku w ramach „Powiatowego 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014”. 

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe  informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionej informacji. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 

 

Ad.7 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Lęborku o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego w Powiecie Lęborskim. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Lęborku wchodzącej w 

skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. 

Pionierów 16 oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały  w sprawie 

zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Lęborku 

wchodzącej w skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. Pionierów 

16 wraz z uzasadnieniem.  

 

 Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 



 Radna Teresa Ossowska Szara odniosła się  do informacji zawartych w 

Internecie a wskazujących na pomysł odebrania samorządom nadzoru nad 

funkcjonowaniem szkół. Dalej wyraziła swój sprzeciw wobec działań zmierzających 

do jakichkolwiek likwidacji, a zwłaszcza szkół i placówek oświatowych. Dodała, iż 

samorządy nie robią nic innego niż likwidować szkoły. *Przekazała, iż lepiej jeżeli 

szkoła funkcjonuje i zawsze można je reaktywować niż miałoby się w przyszłości 

ponownie otwierać.  

 

 Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 17 radnych – 13 głosami „za” 2 głosami „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwalę Nr XV/107/2012 w sprawie zamiaru 

likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Lęborku wchodzącej w 

skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. Pionierów 16. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 wchodzącej w skład Powiatowego 

Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. 

Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. Pionierów 16 oraz 

podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały  w sprawie 

zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 wchodzącej w skład 

Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. 

Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. Pionierów 16 wraz z 

uzasadnieniem.  

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 



 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  Nr 

XV/108/2012 zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 2 

wchodzącej w skład Powiatowego Centrum Edukacyjnego – Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Lęborku przy ul. Pionierów 

16. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 4 wchodzącej w skład 

Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. Janusza Korczaka 

w Lęborku przy ul. M. Reja 18 oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały  w sprawie 

zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 4 wchodzącej 

w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. Janusza Korczaka w 

Lęborku przy ul. M. Reja 18 wraz z uzasadnieniem. 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę Nr 

XV/109/2012 w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

Specjalnej nr 4 wchodzącej w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego 

im. Janusza Korczaka w Lęborku przy ul. M. Reja 18.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 



Ad.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu im. Gryfa Pomorskiego w 

Lęborku przy ul. Warszawskiej 17 oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały  w sprawie 

przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu im. Gryfa Pomorskiego w Lęborku 

przy ul. Warszawskiej 17 wraz z uzasadnieniem. 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  Nr 

XV/110/2012 w sprawie przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 3 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu im. 

Gryfa Pomorskiego w Lęborku przy ul. Warszawskiej 17.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

Mechaniczno – Informatycznych im. prof. Henryka Mierzejewskiego w 

Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1 oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 1 wchodzącej w skład 



Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych im. prof. Henryka Mierzejewskiego w 

Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1 wraz z uzasadnieniem. 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 

 Radny Jacek Woronowicz poinformował, iż  uzasadnienie do niniejszej 

uchwały zawiera zapis: podjęcie niniejszej uchwały nie niesie za sobą skutków 

finansowych. Zdaniem radnego ten zapis jest zapisem błędnym ponieważ 

wydłużenie nauki o rok w perspektywie kolejnych lat rodzi skutki finansowe dla 

budżetu powiatu.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski wyjaśnił, iż szkoły i placówki oświatowe 

są finansowane z przekazywanej z budżetu państwa subwencji oświatowej. Dodał, iż 

budżet państwa będzie przewidywał taki cykl kształcenia i środki finansowe będą 

przekazywane na podstawie liczby uczniów pozostających w systemie oświaty. 

Poinformował, iż uchwała ta nie rodzi skutków finansowych dla budżetu powiatu. 

Skutkami finansowymi w wyniku podjęcia tych zmian zostanie obciążony 

bezpośrednio budżet państwa. Dodał, iż przedłożony projekt uchwały nie wiąże się z 

koniecznością zmiany budżetu powiatu na 2012 rok oraz wieloletniej prognozy 

finansowej.  

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż szkoły utrzymywane sa z 

otrzymanej subwencji, jednak wiadomo, że jest ona niewystarczająca w stosunku do 

potrzeb. Powiat dofinansowuje szkoły w związku z tym, na pewno w perspektywie 

kolejnych lat będą skutki finansowa podjęcia niniejszej uchwały. Zaznaczył, że w 

budżecie powiatu na 2012 rok oraz wieloletniej prognozie finansowej następstwa 

finansowe nie zaistnieją, jednak w kolejnych latach na pewno tak. W związku z 

powyższym uzasadnienie powinno odnosić się do ewentualnych konsekwencji 

finansowych. Zaproponował, aby w uzasadnieniu wpisać zapis: podjęcie niniejszej 

uchwały nie niesie za sobą skutków finansowych w bieżącym budżecie.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż uzasadnienie nie jest części 

uchwały i nie jest przekazywane do Kuratorium Oświaty. Odnosząc się do skutków 



finansowych wyjaśnił, że będą one dotyczyły poszczególnych organów prowadzących 

szkoły. Dodał, iż ma nadzieję, że budżet powiatu zostanie w taki sposób 

ukształtowany, ze podjecie niniejszego projektu nie będzie rodziło skutków 

finansowych.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara zgodziła się z wypowiedzią 

wiceprzewodniczącego Rady. Przekazała, iż nie jest dobra praktyką procedowanie 

tego typu uchwal tak na chybcika. Przekazała, iż z doświadczenia samorządowego 

wie, że integralna części każdego projektu uchwały jest jego uzasadnienie. W 

związku z powyższym należałoby zmodyfikować jego ostatni zapis. Poprosiła o opinie 

prawną w tej kwestii.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż Zarząd Powiatu 

podtrzymuje stanowisko zawarte w uzasadnieniu, ze przedstawiony projekt uchwały 

nie rodzi skutków finansowych w budżecie powiatu na 2012 rok. I nie będzie 

powodował konsekwencji finansowych w kolejnych latach. Dodał, iż budżet powiatu 

jest uchwalany na podstawie liczby uczniów w kolejnych latach, a nie w oparciu o 

dłuższy cykl kształcenia.  

 

 Radny Jacek Woronowicz przekazał, iż będzie glosował za podjęciem projektu 

uchwały jednak ze zdaniem Zarządu Powiatu w tej kwestii się nie zgadza.  

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 14 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę Nr 

XV/111/2012  w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

nr 1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mechaniczno – Informatycznych im. prof. 

Henryka Mierzejewskiego w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1.  

 Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.13 



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025 oraz podjęcie 

uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025 

wraz z uzasadnieniem.  

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara poprosiła o dokładniejsze wyjaśnienie 

uzasadnienia w zakresie zwiększenia dochodów i wydatków powiatu lęborskiego. 

Zapytała czy zmiany nie mogły zostać uwzględnione przy opracowywaniu 

pierwotnego projektu uchwały oraz dlaczego tak często dokonywane są zmiany. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował , iż przedłożony projektu 

uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej jest ściśle związany z 

projektem zaproponowanym w kolejnym punkcie porządku obrad. Wyjaśnił, iż 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2012 rok w sposób 

szczegółowy przedstawia jak kształtują sie przychody i wydatki oraz dochody i 

rozchody. Dodał, iż głównym powodem wprowadzenia zmian jest konieczność 

zaktualizowania wydatków o środki niewykorzystane w 2011 roku (np. w wyniku 

podjęcia uchwały o zmniejszeniu środków na budowę lądowiska dla helikopterów w 

ramach realizowanego projektu przez SPS ZOZ) oraz wprowadzenia środków na 

realizacje projektu  przez PUP w Lęborku. Na zakończenie przekazał, iż szczegółowe 

informacje na temat proponowanych zmian zostaną omówione w kolejny pkt 

porządku obrad.  

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż podstawa prawna wskazana w 

projektach uchwał wymienionych w pkt. 14 i 15 dzisiejszego porządku obrad jest 

niespójna. Podstawą prawną podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej jest ustawa o finansach publicznych natomiast 



uchwały sprawie zmiany budżetu powiatu ustawa o samorządzie powiatowym oraz 

ustawa o finansach publicznych. Zapytał czy prawidłowe jest powoływanie w 

przypadku omawianego projektu uchwały się tylko na ustawę o finansach 

publiczny. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż odpowiedzi udzieli Artem 

Baranowski – Radca Prawny. 

 

Artem Baranowski – Radca Prawny poinformował, iż podstawa prawna 

podjęcie projekt uchwały jest prawidłowa.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała czy procedowanie uchwal 

wymienionych w pkt 14 i 15 porządku obrad nie powinno odbywać się w zmienionej 

kolejności skoro odpowiedzi na zadane przez nią pytania zostaną udzielone przy 

omawianiu kolejnego projektu.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż zdecydowana większość 

prawników opowiada się właśnie za taką kolejnością procedowania. Dodał, iż 

szczegółowo ten temat był omawiany przy uchwalaniu wieloletniej prognozy 

finansowej i budżetu powiatu. 

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 15 radnych – 13 głosami „za” 1 głosem „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” podjęła uchwalę Nr XV/112/2012 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Lęborskiego na 2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Powiatu Lęborskiego na 2012 rok. 



 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 

 Radny Mirosław Lis zapytał czy urządzenie wielkoformatowe CS5000 jest tym 

samym, które zaplanowano w wydatkach majątkowych czy jest to nowe urządzenie, 

które powiat dokupi. 

 Następnie zapytał czy wydatki z zakresu polityki społecznej dotyczą 

zwiększenia kadry osobowej lub podwyżek dla pracowników w Powiatowym Urzędzie 

Pracy w Lęborku. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara poprosiła o dodatkowe informacje na temat 

zadań ujętych w załączniku nr 3 do omawianego projektu uchwały dotyczących 

modernizacji pomieszczeń nr 13 i nr 9 w Starostwie Powiatowym w Lęborku. 

Zapytała jakie prace remontowe zaplanowano w tych pomieszczeniach. Dalej 

poprosiła o wyjaśnienie zapisu odnoszącego się do zakupu samochodu ciężarowego.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski udzielając odpowiedzi radnemu 

Mirosławowi Lisowi przekazał, iż środki finansowe uzyskane ze sprzedaży starego 

urządzenia w części wsparły koszt zakupu nowego urządzenia. Dalej przekazał, iż 

odpowiedzi na drugi pytanie radnego udzieli Pani Wanda Konieczna – Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku. 

 W dalszej części odniósł się do pytania radnej Teresy Ossowskiej Szarej. 

Przekazał, że aktualnie trwa opracowanie zlecenia pn. koncepcja modernizacji Sali 

nr 13 i Sali nr 9. Dodał, iż remont Sali na 13 będzie obejmował wymianę okien, 

renowacje parkietu oraz drzwi, wymianę klamek oraz zamków, które nie są 

dostosowane do charakteru Sali.  Zmianie ulegnie wygląd sufitu, na którym zostaną 

umieszczone plafony. Ponadto wymaniona zostanie instalacja elektryczna. 

Zlikwidowanie zostanie oświetlenie boczne oraz instalacja do urządzeń 

nagłaśniających. Natomiast w Sali nr 9 zaplanowano wymianę okien, renowację 

parkietu oraz zmianę frontu Sali polegająca na likwidacji szatni. Na zakończeni 

przekazał, iż w Zarządzie Dróg Powiatowych w Lęborku wymienione zostanie stare 

auto służące do przewozu materiałów i urządzeń. 



 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, że w obecnej sytuacji należy 

zastanowić się nad ograniczeniem zakresu prac do tych najbardziej niezbędnych. 

Dodał, iż trzeba zweryfikować kosztorys i przeprowadzić remont sal w niezbędnym 

zakresie.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż przedłożony projekt w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na 2012 rok nie wprowadza środków na remont 

Sali nr 13 i nr 9 w tut. urzędzie. Wydatki te zostały zabezpieczone w budżecie 

powiatu na 2012 przyjętym stosowna uchwala Rady Powiatu. Przekazał, iż Zarząd 

Powiatu realizując zapisy wynikające z przyjętego budżetu poczynił już pewnego 

rodzaju zobowiązania i jest w trakcie realizacji zadania. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż uchwalając budżet powiatu na 

2012 rok radni nie wiedzieli o planowanej likwidacji szkoły. Przekazała, iż przychyla 

się do wniosku radnego, że zakładanie „złotych klamek”, które maja na celu 

ozdobienie Sali, w dobie kryzysu nie jest dobrym rozwiązaniem. Zaznaczyła, że 

Starosta na ostatnie sesji wskazywał, że każdą złotówkę należy przeliczać. 

Poinformowała, iż ciężar kryzysu jest przenoszony na szkoły i placówki oświatowe. 

Przekazała, iż w trudnej sytuacji finansowej remonty powinny zostać ograniczone do 

tych najbardziej niezbędnych, zagrażających bezpieczeństwu. Natomiast 

odrestaurowywanie pewnych elementów Sali należy odłożyć na czasy późniejsze. 

Zwróciła uwagę, ze środki na remont sal należy ograniczyć. Dodała, iż zmiany do 

budżetu wprowadzane są na każdej sesji w związku z tym wydatki zaplanowane 

można zmienić i nie jest to takie sztywne.  Zauważyła, ze właśnie ze względów 

ekonomicznych planowane jest przeprowadzenie likwidacji szkoły. Na zakończenie 

przekazała, iż przychyla się do wniosku radnego Edmunda Głombiewskiego o 

zweryfikowanie wydatków zaplanowanych w budżecie powiatu na 2012 rok. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zaproponował, aby powrócić do dyskusji na 

temat ewentualnej zmiany wydatków zaplanowanych w budżecie powiatu na 2012 

rok i dokonać weryfikacji zamierzeń. Przekazał, iż pkt. wnioski i oświadczenia zgłosi 

stosowna propozycję, aby komisja Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej 

zajęła stanowisko czy możliwe jest wprowadzenie korekt w zakresie remontu sali.  

 



Wanda Konieczna – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku 

poinformowała, że z żadnego projektu realizowanego przez urząd nie są 

przyznawane podwyżki pracownikom. Wyjaśniła, że projekt Dobra Kadra 

Europejska jakość IV jest czwarta edycją programu współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach POKL, Priorytet VI Rynek Pracy 

otwarty dla wszystkich działanie 6.1 Poprawa dostępu do zatrudnienia oraz 

wspieranie aktywności zawodowej w regionie. Przekazała, iż celem programu jest 

poprawa obsługi klientów urzędu oraz zwiększenie jakości i dostępności usług 

świadczonych przez PUP osobom bezrobotnym. Zaznaczyła, że pozyskane środki na 

potrzeby projektu zapewniają finansowanie trzech pośredników pracy i dwóch 

doradców zawodowych.  

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania.  

 

Rada w obecności 15 radnych – 12 głosami „za” 1 głosie „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwalę  Nr XV/113/2012  w sprawie zmiany 

budżetu Powiatu Lęborskiego na 2012 rok. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie 

od Wojewody Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji 

rządowej oraz podjęcie uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przejęcie od Wojewody Pomorskiego zadań publicznych z 

zakresu administracji rządowej wraz z uzasadnieniem. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów przystąpił do głosowania.  



 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XV/114/2012  w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Wojewody Pomorskiego 

zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na 

parkingach strzeżonych oraz podjęcie uchwały.  

 

Ryszard Wenta - Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających na parkingach strzeżonych wraz z uzasadnieniem. 

 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę Nr 

XV/115/2012  w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie statków 

lub innych obiektów pływających na parkingach strzeżonych 

 Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i 

przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych 

oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a 

następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2012 rok oraz podjęcie 

uchwały.  

 



Ryszard Wenta - Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg 

na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji 

usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2012 rok wraz z 

uzasadnieniem. 

 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  Nr 

XV/116/2012 w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów 

usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku 

wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu na 

2012 rok. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania się za organ 

niewłaściwy do rozpatrzenia skargi oraz podjęcie uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w 

sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi. 

W celu udzielenia dodatkowych wyjaśnień przekazał, iż skarga Pana Macieja 

Sałasińskiego na Dyrektora SPS ZOZ w Lęborku został a na sesji Rady Powiat 

została przekazana do wyjaśnienia przez Komisję Rewizyjna. Na posiedzeniu Komisji 

rewizyjnej uczestniczył Pan Andrzej Sapiński – Dyrektor SPS ZOZ w Lęborku, który 

udzielił szczegółowych wyjaśnień dotyczących kwestii poruszonych w skardze. W 

odpowiedzi na powyższe wystąpiono do skarżącego z pytaniem czy podtrzymuje 

skargę. Skarżący stosownym pismem oświadczył że podtrzymuje skargę. Biorąc pod 

uwagę powyższe jedynie Sad Administracyjny jest kompetentny do zweryfikowania 



działania Dyrektora SPS ZOZ w Lęborku. W związku z tym  zasadne jest podjecie 

przedłożonego projektu uchwały.  

 

Następnie Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała dlaczego skarga zajmowała się 

Komisji Rewizyjne skoro kompetentny do zweryfikowania działań Dyrektora jest Sad 

Administracyjny.  

Przekazała, iż odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, w którym 

uczestniczył Dyrektor SPS ZOZ. Poczyniono w tej sprawie szereg działań natomiast 

projekt przewiduje uznanie się za organ niewłaściwy.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady przekazał, iż obszerna informacje 

znajduje się w uzasadnieniu do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała czy takie sprawy należy kierować do 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu. 

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady przekazał, iż skarga została 

skierowana do Rady Powiatu i zgodnie z ustaleniami skargi sa kierowane do Komisji 

Rewizyjnej celem zbadania. Komisja przygotowuje stosowne stanowisko i przedkłada 

Radzie Powiatu.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara wyraziła wątpliwości. Zapytała czy skargi nie 

należało przekazać już na początku organowi właściwemu i nie przeprowadzać 

całego posterowania w tej sprawie.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż Komisja Rewizyjna 

przeprowadziła stosowne postępowanie w celu wyjaśnienia zasadności skargi. 

Przekazał,  iż zgodnie z procedura skargi są kierowanie do rozpatrzenia do Komisji 

Rewizyjnej, która następnie przedkłada Radzie Powiatu stosowne stanowisko. 

Dodał, iż na sesji Rady nie dyskutowano na temat zasadności skargi tylko 

jednogłośnie przekazano skargę do Komisji Rewizyjnej celem wyjaśnienia zarzutów. 

 



Radna Teresa Ossowska Szara przekazał, iż Komisja Rewizyjna jako organ 

Rady Powiatu podjęła się przeprowadzenia procesu wyjaśniającego. Zapytała czy 

takie postępowanie było potrzebne.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady przekazał, iż Komisja po 

przeanalizowaniu kwestii poruszonych w skardze, na podstawie obowiązującego 

prawa stwierdziła, że Rada Powiatu nie jest organem właściwym.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara poinformowała, iż zgadza się jedynie z 

ostatnim stwierdzeniem. Jej zdaniem nie powinno się skargi rozstrzygać pod 

względem merytorycznym, tak jak zrobiła to Komisja Rewizyjna w imieniu Rady 

Powiatu. 

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż Komisja rewizyjna może 

zajmować się skargą wyłącznie na polecenie Rady Powiatu. Powyższa skarga zgodnie 

z procedurą została na sesji Rady przekazana do Komisji Rewizyjnej celem 

merytorycznego odniesienia się do stawianych w skardze zarzutów.  

Dalej wyjaśnił, iż w wyniku przeprowadzonego postępowania okazało się, że 

do skarżącego  skierowano stosowne informacje i przez Dyrektora SPS ZOZ została 

udzielona wyczerpująca odpowiedz na zgłoszony wniosek o udzielenie informacji 

publicznej. Przekazał, iż biorąc powyższe pod uwagę, członkowie komisji mieli 

wątpliwości, czy nie uznać skargi za bezprzedmiotową. W związku z tym Komisja 

Rewizyjna postanowiła wystąpić  do skarżącego z pytaniem czy w związku z 

otrzymaniem żądanych informacji podtrzymuje oskarżenia zawarte w skardze. 

Skarżący oświadczył, że podtrzymuje zarzuty.  

 

Wobec braku dalszych Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady głosów 

przystąpił do głosowania.  

 

Rada w obecności 15 radnych – 14 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwalę  Nr XV/117/2012 w sprawie uznania się za 

organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19 



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, 

odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od 

ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej oraz podjęcie 

uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z 

odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od 

ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

Wobec braku głosów przystąpił do głosowania.  

 

 Rada w obecności 13 radnych – jednogłośnie podjęła uchwalę  Nr 

XV/118/2012 w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w 

całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia 

na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej 

 Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

 

Ad.20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Starosty Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski nie brał udziału w tej części sesji. 

 

Radny Edmund Głombiewski w imieniu wnioskodawców przedstawił pismo 

skierowane do Przewodniczącego Rady, którego treść stanowiła również 



uzasadnienie do zaproponowanych w przedstawionych projektach. Przekazał, iż 

ustalone przez Rade Powiatu na początku obecnej kadencji wynagrodzenie starosty 

lęborskiego na podstawie uchwały nr I/6/10 z dnia 1 grudnia 2010 roku, w których 

zastosowano składniki wynagrodzenia zasadniczego a także dodatku funkcyjnego 

na poziomie najwyższego dopuszczalnego przez obowiązujące przepisy a także 

podwyższenie o ok. 20% wskaźnika ustalenia diet dla radnych Powiatu Lęborskiego 

na podstawie uchwały nr II/12/10 z dnia 20 grudnia 2010 roku stanowi zbyt duże 

obciążenia dla budżetu powiatu w sytuacji kryzysu finansów publicznych w Polsce. 

Przekazał, iż podjecie uchwal; wiąże się z koniecznością podejmowania w ciągu 

najbliższych lat niezbędnych działań w zakresie uzdrowienia finansów publicznych i 

wynikająca z tego racjonalizacją wydatków związanych z funkcjonowaniem 

administracji publicznej. Poinformował, że podjęcie uchwal w proponowanej wersji 

pozwoli wypracować dodatkowe oszczędności w budżecie powiatu lęborskiego 

niezbędne do realizacji zadań publicznych powiatu. Zaznaczył, iż nie do przyjęcia 

jest sytuacja w której Rada Powiatu w ramach oszczędności podejmuje uchwały o 

likwidacji szkoły i oczekuje racjonalizacji wydatków w podległych placówkach bez 

potrzeby zwiększając wydatki związane ze swoja działalnością.  

Dalej przekazał, iż przekazane w załączeniu projekty uchwał dotyczące 

ustalenia wynagrodzenia starosty lęborskiego oraz wysokości diet radnych powiatu 

lęborskiego przewidują powrót do stawek obowiązujących przed podjęciem w.w 

uchwał. 

 

Następnie przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Starosty Lęborskiego.  

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż Komisja negatywnie zaopiniowała przedłożony 

projekt uchwały.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Radny poinformował, iż Zarząd Powiatu 

negatywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 

Radna Teresa Ossowska – Szara w związku z wątpliwościami co do 

racjonalnego gospodarowania środkami publicznymi przez Zarząd Powiatu wniosła 



o dopisanie w  uzasadnieniu do przedstawionego projektu uchwały następującego 

zdania: 

Proponowana uchwala pozwoli wypracować dodatkowe oszczędności w 

budżecie powiatu lęborskiego niezbędne do realizacji zadań publicznych ze 

wskazaniem przeznaczenia tych środków na funkcjonowanie szkół 

ponadgimnazjalnych w naszym powiecie.  

 

Radny Edmund Głombiewski poprosił o uzasadnieni negatywnej opinii 

wydanej przez Komisję Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej. Zapytał 

dlaczego Komisja, której głównym zadaniem jest racjonalizacja środków publicznych 

wydala negatywna opinię. Ponadto poprosił również o stosowne wyjaśnienie opinii 

Zarządu Powiatu przez Starostę Lęborskiego.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż przepisy prawne ni 

nakładają obowiązku uzasadniania opinii wydawanych przez Komisje oraz Zarząd 

Powiatu.  

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż projekty uchwał omawiane są na posiedzeniu 

komisji, a następnie po przeprowadzonej dyskusji poddawane są pod głosowanie. 

Wyjaśnił, iż po negatywnym przegłosowaniu projektu uchwały członkom komisji nie 

są zadawane pytania dotyczące wyniku głosowania. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do 

Zespołu radców Prawnych o zasadność wprowadzenia zmiany zaproponowanej przez 

rada Teresę Ossowską Szarą.  

 

Bożena Bodnar – Radca Prawny poinformowała, iż z paragrafu 28 ustęp 2  

Statutu Powiatu Lęborskiego wynika, że uzasadnienie do projektu uchwały nie jest 

częścią tego projektu uchwały. Uzasadnienie jest sporządzane przez projektodawcę 

czyli autora projektu uchwały i nie powinno się głosować wniosków dotyczących 

zmiany jego zapisów. Jest jednak możliwość, po uzyskaniu zgody projektodawcy 

uchwały, zmiany zapisów uzasadnienia zgodnie z wnioskiem radnego.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała czy wnioskodawcy wyrażają zgodę na 

wprowadzenie zaproponowanych przez nią zmian w uzasadnieniu.  



 

Radny Edmund Głombiewski wyraził zgodę. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż radna Teresa 

Ossowska Szara może dokonać zmiany zapisów uzasadnienia.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała czy tylko ona ma wprowadzić zmiany 

do uzasadnienia.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż zgodnie z 

przedstawiona opina prawnika uzasadnienie nie jest części projektu uchwały i nie 

podlega głosowaniu. Autor projektu wyraził zgodę na dokonanie zmian zapisów 

uzasadnienia, w związku z powyższym radna może dopisać sformułowanie, o które 

wnioskowała. Poinformował, iż uzasadnienie do projektu nie będzie poddane 

głosowaniu.  

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania.  

 

Rada w obecności 15 radnych – 3 głosami „za” 11 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym”  odrzuciła projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Lęborskiego.  

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski nie brał udziału w głosowaniu.  

 

Ad.21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości diet 

przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

 

 

Radny Edmund Głombiewski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wysokości diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego wraz z uzasadnieniem. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż Komisja negatywnie zaopiniowała przedłożony 

projekt uchwały.  

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Radny poinformował, iż Zarząd Powiatu 

negatywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały.  

 

Waldemar Walkusz-Przewodniczący Rady otworzył dyskusje. 

 

Radna Teresa Ossowska – Szara poinformowała, iż w jej opinii uzasadnienie 

jest integralna części uchwały. Odnosząc się do powyższego wniosła o dopisanie w  

uzasadnieniu do przedstawionego projektu uchwały następującego zdania: 

Proponowana uchwala pozwoli wypracować dodatkowe oszczędności w 

budżecie powiatu lęborskiego niezbędne do realizacji zadań publicznych ze 

wskazaniem przeznaczenia tych środków na funkcjonowanie szkół 

ponadgimnazjalnych w naszym powiecie.  

 

Radny Edmund Głombiewski wyraził zgodę na wprowadzenie zapisu. 

Radny Mirosław Lis wyraził zgodę na wprowadzenie zapisu. 

 

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania.  

 

Rada w obecności 16 radnych – 4 głosami „za” 10 głosami „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymującym”  odrzuciła projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Lęborskiego.  

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski nie brał udziału w głosowaniu.  

 

 

Ad.22 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Edmund Głombiewski zgłosił interpelacje na temat modernizacji i 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 2014. 

Interpelacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 



Radna Teresa Ossowska Szarej przekazała, iż odpowiedzi udzielane na 

zgłoszone przez nią interpelacje nie odnoszą się do zasady meritum. Przekazała, iż 

nie została udzielona odpowiedz na pytanie dlaczego informacja z wykonania 

budżetu powiatu za I półrocze 2011 roku nie została poddana procedowaniu na 

sesji, pomimo takiego obowiązku wynikającego z przepisów prawnych i planu pracy 

Rady. Odnosząc się do powyższego zgłosiła interpelacje o udzielenie informacji i 

opinii prawnej na temat jak należy procedować tego typu sprawozdania z wykonania 

budżetu oraz dlaczego nie przeprowadzono tego w stosownym czasie.  

 W dalszej części wypowiedzi przekazała, iż odpowiedź udzielona na 

interpelację zgłoszoną na ostatniej sesji w sprawie kosztów poniesionych przez 

powiat w okresie ostatnich 5 lat i korzyści z tytułu funkcjonowania Maratonu 

Ekologicznego im. Tomasz Hopfera również traktuje jako ucieczkę od zasady 

meritum. Przekazała, iż w odpowiedzi nie wskazano wymiernych korzyści z tyt. 

funkcjonowania tego maratonu. W związku z powyższym poprosiła o udzielenie 

merytorycznej odpowiedzi na zgłoszoną interpelację.   

Kolejna interpelacja dotyczyła wprowadzania zasady oszczędności w budżecie 

powiatu. Przekazała, iż z informacji dostępnych w Biuletynie Informacji Publicznej 

do roku 2006 funkcjonował w urzędzie Wydział Organizacyjno Prawny nadzorowany 

przez naczelnika, który jednocześnie pełnił funkcję Sekretarza Powiatu. 

Przypomniała, iż rok 2006 był rokiem wyborczym. Zaznaczyła, iż „wygrani” nie 

bacząc na zatwierdzony wówczas budżet dokonali restrukturyzacji w zakresie 

funkcjonowania w.w wydziału wyodrębniając stanowisko Sekretarza Powiatu. 

Odnosząc się do powyższego zapytała: 

- jakie argumenty wzięto pod uwagę tworząc w 2006 roku dwa oddzielne stanowiska 

kierownicze – Sekretarza Powiatu i Naczelnika Wydziału Organizacyjno – Prawnego, 

- ile kosztowała taka zmiana mieszkańców powiatu od 2006 roku, 

- jakie obowiązki przejęła Pani Sekretarz Powiatu, a jakie kompetencje należą do 

Naczelnika Wydziału Organizacyjno-Prawnego i czy te obowiązki się nie powielają, 

- czy w ramach oszczędności nie należałoby przywrócić poprzedniego stanu rzeczy. 

Jeżeli nie to dlaczego zdaniem pana Starosty taki stan rzeczy powinien dalej 

funkcjonować. 



 Kończąc poprosiła o przekazanie w odpowiedzi na interpelacje wymiernych 

korzyści i sprawozdania z działań podejmowanych przez Panią Sekretarz.  

 

 Radny Mirosław Lis w związku ze zwiększeniem deficytu budżetu powiatu 

poprosił o wyjaśnienie do pkt 2 dot. zwiększenia wydatków powiatu w dziale 853 

Powiatowego Urzędu Pracy. Zapytał czy realizowane projekty będą realizowane przez 

obecnych pracowników urzędu czy na wykonanie tych zadań zatrudnione zostaną 

dodatkowe osoby. Zapytał czy zostanie zwiększona ilość etatów w urzędzie czy może 

projekty będą realizowane poprzez zlecenie nadgodzin wybranym pracownikom.  

 

Ad.23 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje zostaną udzielone na piśmie. 

 

Ad.24 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Radny Edmund Głombiewski skierował wniosek do Komisji Budżetu, 

Gospodarki i Integracji Europejskiej o ponowna analizę wydatków związanych z 

realizacja zadania inwestycyjnego ujętego w dziale 10 750 rozdziale 750 020 pt. 

modernizacja pomieszczeń starostwa powiatowego nr 9 i nr 13. Poprosił, aby 

Komisja zbadała racjonalizację oraz celowość wydatków na w.w. zadanie i stosowna 

informacje przedstawiła na następnej sesji Rady Powiatu.  

 

Radny Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej w związku z licznymi pytania dotyczącymi budżetu powiatu 

zaproponował, aby radni zainteresowani uczestniczeniem w posiedzeniu zgłosili 

taka informacje w Biurze Rady Powiatu. Przekazał, iż pracownicy biura przekazując 

informacje o planowanym terminie posiedzenia Komisji wraz z porządkiem obrad do 

członków komisji będą również zawiadamiać tych radnych, którzy taka deklaracje 

złożą. Poinformował, iż na posiedzeniu komisji wszystkie projekty uchwal omawiane 

są szczegółowo przez Panią Skarbnik, Pana Starostę lub upoważnionych 



pracowników. Na zakończenie serdecznie zaprosił radnych zainteresowanych na 

posiedzenie Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przychylił się do propozycji 

radnego Zdzisława Chojnackiego. Poinformował, iż pracownicy Biura Radny zostaną 

zobowiązani do przekazywania takiej informacji radnym, którzy wyrażą chęć 

uczestnictwa w posiedzeniu komisji.  

 

Radny Zdzisław Chojnacki poinformował, iż do zawiadomienia o terminie 

posiedzenia dołączany jest porządek posiedzenia, w którym wyszczególnione mogą 

być projekty uchwał. 

 

 

Radna Teresa Ossowska Szara odnosząc się do wniosku radnego Zdzisława 

Chojnackiego poinformowała, iż co innego jest uczestniczyć w posiedzeniu komisji 

jako jej członek (czynnie), a co innego jako słuchacz (biernie). Zaznaczy ł, iż pracuje 

w dwóch komisjach bardzo uczciwie i szanując czas pracy radnych, wolałby 

sytuacje, o której mówił Przewodniczący Komisji Budżetu odwrócić. Przekazała, iż z 

doświadczenia samorządowego jakie wyniosła z pracy w Radzie Miejskiej w Lęborku 

wie, że nie jest zbyt dużym obciążeniem dla pracowników urzędu uczestniczenie w 

posiedzeniach innych komisji niż tylko w tych merytorycznie dotyczących danego 

projektu. Dodała, iż radnym ze względu na wykonywane obowiązki zawodowe 

trudno będzie dostosować czas pracy do np. czterech komisji w miesiącu. 

Przekazała, iż lepszym rozwiązaniem byłoby uczestniczenie Pani Skarbnik w 

posiedzeniach wszystkich komisji.  

Odnosząc się do powyższego zgłosiła wniosek, aby propozycje uchwał, 

zwłaszcza projektu uchwały budżetowej, były omawiane również na innych 

komisjach niż tylko na Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej. 

Dodała, iż to rozwiązanie będzie efektywniejsze.  

W dalszej części wypowiedzi, w związku z licznymi wątpliwościami 

dotyczącymi ostatniego posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, 

złożyła oświadczenie informując, iż podpisała się na liście obecności i z powodu 

nieobecności Przewodniczącego Komisji opuściła Biuro Rady po upływie 20 minut 

od czasu planowanego rozpoczęcia spotkania. Dodała, iż przyjęła wyjaśnienie 

Przewodniczącego Komisji  

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi 

radnej Teresy Ossowskiej Szarej przekazał, iż pracownicy urzędu maja dużo pracy i 

uczestniczenie w pracach każdej komisji jest nietrafionym pomysłem. Poinformował, 

iż radny uczestniczący w pracach komisji nawet jeżeli nie jest jej członkiem może 

uzyskać dodatkowe wyjaśnienia a odpowiedzi na zadane pytania zostaną udzielone. 

Przekazał, iż radny nie może jedynie wyrazić swojej opinii w głosowaniu nad danym 

projektem. Dodał, iż nie widzi powodów do stawiania pracowników urzędu na 

baczność i posyłania na każde posiedzenia komisji. Dodał, iż taki sposób działania 

Rady Powiatu funkcjonuje już od 13 lat. Na zakończenie przychylił się do pomysłu 

radnego Zdzisława Chojnackiego – Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej.  

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż ma nadzieje że propozycja Pana 

Zdzisława Chojnackiego  nie jest odpowiedzią na zgłoszony przez radnego wniosek.  

Dalej poinformował, iż Komisja Statutowa przyjęła zmiany do Statutu 

Powiatu Lęborskiego. Dodał, iż prace nad zmiana trwają już bardzo długi. W 

związku z powyższym złożył wniosek aby na następnej sesji Rady Powiatu 

umieszczono w porządku obrad stosowny projekt uchwały. Na zakończenie 

poinformował, iż projektu uchwały w sprawie zmiany statutu powiatu lęborskiego 

należy przyjąć jak najszybciej ponieważ umożliwi on mieszkańcom powiatu podjęcia 

inicjatywy uchwałodawczej. Dodał, iż takie prawo obywateli wynika z Konstytucji 

oraz dyrektyw unijnych. Zaznaczył, iż należy dostosować statut do obowiązującego 

prawa w tym zakresie. Dalej zaproponował, aby kwestie dotyczące uczestniczenia 

radnych w posiedzeniach komisji uregulować w Regulaminie Pracy Rady.  

Na zakończenie przekazał, iż propozycja Przewodniczącego Komisji Budżetu, 

Gospodarki i Integracji Europejskiej jest celowa i umożliwi radnym zasięgnięcie 

dodatkowych informacji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja 

Statutowa zakończyła prace. Radni obecni na ostatnim posiedzeniu Komisji poprzez 

głosowanie przyjęli zmiany do statutu. Dodał, iż z rożnych powodów odwlekano 

przyjecie przygotowanego projektu. Przekazał, iż ma nadzieje, że na następnej sesji 

stasowany projekt uchwały zostanie przedstawiony radnym. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara ad vocem wypowiedzi Waldemara Walkusza – 

Przewodniczącego Rady poinformowała, iż nie było jej zamiarem stawianie 



kogokolwiek na baczność. Przekazała, iż takie słowa to nadużycie. Przekazała, iż 

prace radnych oceniają wyborcy. Przypomniała, iż sesja jest również miejscem 

pracy. Zaznaczyła, że jeżeli nie uzyska stosownych wyjaśnień dotyczących 

przedłożonych projektów uchwal na komisji wówczas pytania będzie zadawać na 

sesji. Dalej przekazała, iż nie byłoby dużym obciążeniem, jeżeli pracownicy urzędu 

raz w miesiącu omówili projekty uchwał na komisjach. Odnosząc się do powyższego 

ponowiła zgłoszony wcześniej wniosek. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady odnośnie wypowiedzi radnej 

przekazał, iż każdy może mieć inne zdanie. Dodał, iż swoja wypowiedzią nie miał 

zamiaru nikogo urazić.  

Kontynuując poinformował, iż dnia 23 lutego br, już po przekazaniu radnym 

materiałów na sesje, wpłynęło wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 

Zaproponował, przekazanie w.w pisma do Komisji Rewizyjnej celem rozpatrzenia i 

przedstawienia na najbliższej sesji stosownego stanowiska.  

Rada przez aklamacje przyjęła powyższa propozycję i przekazała wezwanie do 

usunięcia naruszenia prawa do Komisji rewizyjnej.  

W dalszej części Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił 

pismo Nr ZSMI-00-1.3.2012 z dnia 23.02.2012 roku wicedyrektor ZSMI Marzeny 

Wrzesień skierowane do wiadomości do Przewodniczącego Rady w załączeniu 

przekazujące pismo Grona Pedagogicznego wraz z opinią Rady Pedagogicznej na 

temat pracy Dyrektora Szkoły mgr Ryszarda Rozwadowskiego.  

Pismo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż 

ustawą z dnia 3 lutego 2011 roku Sejm Rzeczypospolitej Polskiej ustanowił dzień 1 

marca Narodowym Dniem Pamięci Żołnierzy Wyklętych”. Data 1 marca jest 

nieprzypadkowa. W tym dniu, w roku 1951, funkcjonariusze UB rozstrzelali 

kierownictwo IV Komendy zrzeszenia Wolności i Niezawislość: ppłk Łukasza 

Cieplinskiego, mjr. Adama Lazarowicza, por. Józefa Rzepkę, kpt. Franciszka 

Błażeja, por. Józefa Batorego, Karola Chmiela i mjr Mieczysława Kawalca. 

Przekazał, iż w tym dniu wspominamy wszystkich bohaterów antykomunistycznego 

podziemia, którzy w obronie niepodległego bytu Państwa polskiego, walcząc o prawo 

do samostanowienia i urzeczywistnianie dążeń demokratycznych społeczeństwa 

polskiego, z Bronia w ręku, jak i w inny sposób, przeciwstawili się sowieckiej agresji 

i narzuconemu siła reżimowi komunistycznemu. 



 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił radnych o powstanie.  

 

 Rada minutą ciszy uczciła pamięć o Żołnierzach Wyklętych.  

 

 

Ad.25 

Zamknięcie obrad.  

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął XV sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Gromadzka 

 


